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ՀՀ ԳԱ ՏԱՐԵԿԱՆ ԸՆԴՀԱՆՈՒՐ ԺՈ՚ԼՈՎԸ 

Ապրիլի M-ին տեղի ոմ,եցավ ՀՀ Գիտոլ- յ ա ն ը , Մ. Գ. նեւ-սիսյանը, 1Г. Լ. S b r - Մ ի ք ա յ լ , , -

ր,անների ակադեմիայի տարեկան ընդհանուր յ ա ն ը , Գ. Р. Ջահուկյանը, գ . Ա. Գալոյսւնը 

ժողովը։ Այն ներածական խոսքով բացեց Հա֊ Ս. Հ. Մովսիսյանը, Ս. Ա. Հսւմրաւ-ձումյանը: ' 

յաստանի դիտոլթյոլնների ակադեմիայի պրե- «Լեռնային Ղարարազռսէ և հարակից հ ա ֊ 

դիդենտ Վ.. Հ. Հսւմքաւ-ձումյանը: Նա ներկա- յարնակ վայրերում իրադարձությունների կըտ-

յացրեց ակադեմիայի անց յաւ տարվա գոր- րոլկ սրման կապակցությամբ ԽՍՀՄ պրեղի. 

ծոլնեոլթյունը, խոսեց հայրենական գիտության դենտ Մ. Ս. Գորրաչովին հեռադիր հղելու մա֊ 

հիմնական ուղղությունների, դրանց աոաշըն- սին„ հարցի շուրջ հանդես եկավ Հ1Ա փոխ֊ 

թացը խոչընդոտող պատճառների, հնացա» պրեզիդենտ Գ. Ա. Դ ա լ ո յ ւ ս ն յ : 

մտակաղապարների վճռական հաղթահարման Ընդհանուր ժողովը դատապարտեց հայա֊ 

մասին, ոլրվագձեց ճշգրիտ գիտությունների թափման ու արցախահայության բռնի սւեղա-

հիմնարար խնդիրների շրջանակը, արժեքավո֊ հանման՝ կենտրոնի որդեգրած քաղաքականոլ-

րեց տարբեր ճյուղերի ձեռքբերումներն ու զար֊ թյունը և որոշեց հեռադիր հղել ԽՍՀՄ պրեղի֊ 

դացման հեռանկարներըլ Վերջում առանձնակի դենտ Մ. Ս. Գորբաչովին։ 

նշեց հայ մշակույթի, նրա ողջ համակարգի «Հայաստանի գիտությունների ակադեմիայի 

բարոյահոդևոր ինքնությանը պահպանելու, հա֊ կարգավիճակի մասինս ՛զեկուցումով հանդես 

յերեն լեղվի՝ որպես երիտասարդության ազդա֊ եկավ փոխ պրեղի դենտ Գ . Մ. Սեւյրակյ JJEJI: 

ւին կրթության հիմնամիջոցի ու նպատակի, Ընդհանուր ժողովը որոշեց ՀՀ Գերագույն 

զարգացման անհրաժեշտությունըւ խորհրդին դիմել արագացնելու Հայաստանի ԳԱ 

ՀՀ ԳԱ ակադեմիկոս-քարտոլղար, ՀՀ ԳԱ կարղաւԱւճակի քննարկումըէ Դ՛ Մ. Աեդրակյա-

թղթակից անդամ ՝Լ. Ր, P u i r j u n u j u i r j u i b p հան֊ նը հանգամանալից հաղորդում տվեց ՀԳԱ ինս-

դես եկավ aՀայաստանի գիտությունների ակա֊ տիտոլյոների աշխատանքի պայմանագրային 

դեմ իայի 1090 թ. դիտական գործունեության ձևին անցնելու հետ կապված դժվարություն֊ 

հիմնական արդյունքներըյ) ղեկուցոլմովւ Հաշ֊ ների մասինլ 

վետոլ տարվա գիտական արդյունքները ներ- ՀԳԱ ընդհանուր ժողուէը որոշեց, որ ի վւո֊ 

կայացնելուց հետո, զեկուցողը անդրադարձավ փոխումն «ՀԳԱ հիմնարկներում վարձատրու-

նոր պայմաններում գիտական աշխատանքները թյան նոր համակարգին անցնելու մասինя ՀԳԱ 

կազմակերպելու և դրանք կատարելագործելու նախագահության և թԱ արհմիութենական 

հրատապ խնդիրներին։ Մասնավորապես նշեց, միացյալ կոմիտեի 1991 թ. մարտի 8-ի հա-

որ ԳԱ-ն կարող է լիարժեք ծառայել իր կոչ֊ մատեղ որոշման Տ-րղ ենթակետի, թույլատրել 

մանը, եթե ստանա համապատասխան կար- ՀԳԱ ինստիտուս.ն!,րին ըստ պատրաստության 

գավիճակ և օժանդակություն։ անցնել պայմանագրային համակարգի։ 

Ընդհանուր ժողովում քննարկվ.֊զ հարցերի Ելույթ ունեցողները նշեցին, որ անցումը 

շուրջ ծավալվեց ակտիվ բանավեճ, որին մաս- այդ հիմնաձևին կապված է բազմաթիվ ղժվա-

նակցեցին Գ. Գոլրէլադյանը, դ . Մ. Ս ե ո ր ս ւ կ ֊ րոլթյունների, մասնավորապես, լուրյ կա֊ 

յ ա ն ը , Գ. Ա. Գալոյսւնը, Ս. Ր. Կսւպոափկյանը, ռոլցվածքային փոփոխությունների, մինչև 

Ա. Ռ. Ս՚կրսւշւանը, Ռ. Ա. Ղազարյսւնը, Գ. |«. Z0 % հրո՛սող՝ կրճատումների հետ։ 

Զա£ուկ յանը, IX Հովհաննիսյանը, Ա. Ա ղ ա բ ե կ - Սկզբունքային բանավեճ ծավալվեց ժամա-

յ ա ն ր , Ա. Հովհաննիսյանը: ն՚-կտկից հայոց լեղ՚էի ուղղագրությոմւը վ՚ո-

ՀԳԱ գիտահետազոտական ինստիտուտի խելու հարցի շուրջ, Հարցի քննարկմանը մա՛ս-

կանոնադրության հիմնադրոլյթների, ՀԳԱ կա֊ նակցեցին է- Ա» Ա ղ ա յ ա ն ը , Գ " Р - ^ ա £ ո 1 Կ յ ա ՜ 

նոնադրության, ՀԳԱ բաժանմոմւքի ե ՀԳԱ ընտ- bp , ձ- Թ ա մ ո ա զ յ ա ն ը , Գ . Ъ. Ա վ ա զ ա ն ը , 

րությունների կանոնակարգերի նախագծերի Ռ. Ա . Ղադաւ-յանը: Որոշվեց նամակ հղել Հա-

քննարկման ալ հաստատման մասին զեկոլցոլ- յաստանի Հանրապետության Գերագույն խոր-

մով հանդես եկավ ՀԳԱ փոխպրեզիդենտ, ՀԳԱ հըրդին, որի մեշ արտահայտել ակադեմիական 

ակադեմիկռ Գ. IT. Սեգրակյանը: Քննարկմանը մտավորականության խոր մտահոգությունը 

մասնակցեցին Լ. П. Աղայանր, Ռ. Մ. Մ ա ր տ ի - հայոց լեզվի ուղղագրությոմւը փոխելու առա֊ 

ո ա յ ա ն ը , IL (Ւ. Հյ , -yj ՜ ը , Գ. Ա. P r n i . p - շ ա ր ՚ ն ե ՚ ի վերաբերյալ. 
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ՀՀ ԳԱ Հերթական ընդհանուր ժողով հրա-

վարելու մասին առաջարկությամբ հանդես եկավ 

ՀՀ ԳԱ պրեզիդենտ 4 ՛ Հ՛ Հսւմրարձումյսւնը: 

Որոշվեց ընդհանուր ժողով հրավիրել՝ 1991 թ. 

մայիսի վերջին ե սեպտեմբերի առաջին շա-

բաթվա ընթացքում՝ արդի քաղաքական կացու-

թյան, եւԱՀՄ-ի կազմի մեջ հանրապետության 

մնալու կամ չմնալու նկատմամբ դիրքորոշում-

ները պարզորոշելոլ նպատակովւ 

ՀՀ ԳԱ ընդհանուր ժողովյը բաց քվեարկու-

թյամբ ՀՀ ԳԱ պատվավոր անդամ ընտրեց 

Ամենայն Հայոց կաթողիկոս, նորին Ս. Օձու-

թյուն, Տ. Տ. Վազդեն Առաջինինէ 

ՀՀ ԳԱ ՊԱՏՄՈՒԹՅԱՆ Ь Ч ՏՆՏԵՍԱԳԻՏՈՒԹՅԱՆ 

ԲԱԺԱՆՄՈՒՆՔԻ ՏԱՐԵԿԱՆ ԺՈԴ.Ո4Ը 

Ապրիլի :5-ին տեղի ունեցավ ՀՀ ԳԱ 
յգատմ ովԾյիլն ե տնտեսագիտության բաժան-

մունքի տարեկան ժողովչո Բաժւսնմտւն 

1990 թ. գործունեության հիմն ւ կան արդյունք-

ների մասին հաշվետու դեկ.1լցմամր Հանդես 

եկավ պատմության և տնտեսագիտության բա-

ժանմունքի ակադեմիկոս֊բ որտուղ:սր, ՀՀ ԴԱ 

թղթակից անդամ Հ . Ռ. Սիւքոնյաէը: 

ԳԱ պատմության ե տնտեսագիտության 

բաժանմունքը, ինչպես հայտնի Հ, իր կաոուց-

վածքի մեչ ընդդրկում Է վեց դիտական հաս-

տատություն, որոնը ներդրած ավսն^ը պիոո.-

թյան համաւ.է ատասխան ճէոէոի մեջ հ—քվե՚ՐՈ 

տարում, րնականարար, միարժեք չի եղեի 

ասաց նաt Այդ հիմնարկներից յուրաքանչյու-

րի դիտական դործունեոլթ յան գնահատումը 

պահանջում Է տարբերակված մոտեցումճ ելնե-

լով ինչպես տվյալ հիմնարկի դիտական կա-

րողություններից, այնպես Էլ նրա դործունե՜ո՛ 

թյան առանձնահատկություններից։ Այնուհետ ե, 

Լ* Ռա Սիմոնյանը հանդա մ ան որ են խոսեց ր ''-

ժանմունքի հիմնարկների՝ պատմության, տըն-

տ ե սա դի տ ութ յան, հնադիտոլթյան և ազգագրու-

թյան, արևելագիտության ինստիտուտների, ԳԱ 

հասարակական գիտությունների դիտական ին-

ֆորմացիայի կենտրոնի, սվ/յուռքահայ հա-

մայնքների պատմության և մշակույթի բաժնի, 

բաժանմունքի բյուրոյի, խորհոլրդների գործու-

նեության մասին, նշեց դրանցից յուրաքանչյու-

րի արդիական ներդրումները՝ ավարտված ու 

մշակված թեմաներն ու պրոբլեմները, թվարկեց 

կազմակերպված գիտական նստաշբշաններն ու 

դիտաժողովները, անդրադարձավ միշաղդայք ն 

գիտական կապերին, ինստիտուտների դիտա-

կան գործունեության առաշիկա ծրագրերին, գի-

տական կադրերի պատրաստման պրոբլեմնե-

րին, խոսեց ինստիտուտների գիտակաղմակեր-

, զական գործունեության և կառուցվածքային 

վւոփոխությունների իրականացման, նյութա-

տեխնիկական ծանր վիճս՚կի մասին, նւեց 

նրան՚յ աշխատանքներում առկա թերություն-

ներն ու չլուծված հարցերը, տվեց յուրաքանչ-

յուր հիմնարկի աշխատանդի գնահատականը։ 

Մասնավորապես, անդրս/դաոնալով սւ'❁՚յ-:։ո-

քահայ համայնոնեոի պատմության ե մշակույ-

թի բաժնի գործունեության արդյունավետությա-

նը, զեկուցողր այն գնահատեց անբավարար։ 

Րաժնի անբավարար աջխատանլդի մասին Է 

վկայում թեկուզ այն փաստը, ասաց նա, րր 

ամեն լոալ-ի րւսժնի կողմից ներկայացվող հաշ-

վետվությունները շատ նման են լինում իրար, 

իսկ 19Г0 և 1991 թթ. հաշվետվությունները 

կարծես երկվորյակներ լինեն, բաժնում կա-

տարվող գրեթե բոլոր աշխ սւտ անոն երր ընթա-

նում են սահմանված ժ։սմկես.ների 1ԴաԺ 

խախտումներով։ 

Բաժանմունքի և պատմության ինստիտու-

տի ջանքերով, ինչպես և հասարակական գի-

տությունների г իտ ական հիմնարկների գործուն 

մասնակցությամբ ապրիլի 17—20-ը կայացավ 

сՀայերի ցեզս։սււ՚ան:ւլթյուն. պսւտմությոլն, տե-

սություն, քաղաքական պատասխւսն-ււտւէոլթյունօ 

միջազգային գիտաժողովը՝ նվիրված 191Z П. 

հայերի ցեղասպանության 75-ամյակինւ Գի-

տաժողովին մասնակցում Էին 42 գիտնականներ 

15 երկրների ց։ Մ սանակիցների մեջ Լին ցեղա-

սւ❁անոլթյան գծով ականավոր մասնագետներ, 

ինչպես նաև ցեղասպանությունը ուսումնասի-

րող կառավարական և գիտահոլշային կենտ-

րոնների և ինստիտուտների տնօրեններ, փոր-

ձագետներ, որոնք ՍԱԿ են ներկայացնում հա-

յերի ցեղասպանության նյութերը։ 

Հաշվետու զեկուցման շուրջ ծ и վայլվեց 

մտքերի փոխանակություն, որին մասնակցեցին 

ՀՀ ԳԱ ակադեմիկոսներ Գ. Խ. Սաոէյսյսւնր, 

Ռ ի չ ա ո } Հ ո վ £ ա ն [ | ւ ս յ ա ն բ , I1. Ն. Աոսւքելյսւնլւ, 

Մ. Խ. Ք ո ր ա ն յ ա ն ր , Գ. Р. Դ,աւփրջանյանլւ, 

Մ. Գ. Ներսիսյանը, ՀՀ ԳԱ թղթակից անդամ, 

ներ Շ . Ь . Մհոյանը, Լ. Ա. ԽոլրշոպյաՏը, Հ. Ա. 

Ավետիսյանը, Մ; Կ. Զ ո ւ լ ա Ա ա ն ր , գիտության 

դոկտորներ Գ. Ա. Տհւ-ացյանր, Ա. Ա. Մ խ ի թ ա ր -

յսւՈր, 4 . Ա. Միքսսյել յանր, Կ. Լ. Դ ա լ լ ա ք յ ա է ը , 

Գ. P . Պ ե տ ա ս յ ս ւ ն բ , գիտության թեկնածու 

Գ. Ь . Արեշյանր, նրանք հավանություն տվե-

ցին հաշվետու զեկուցմանը, բաժանմունքի զոր-

ծունեոզթյոէնը գնահատեցին բավարար, բա-

ժանմունքի գործունեության բարելավմանն 

ուղղված մի շարք առաշարկոլթյոլններ արեցին։ 

Ելույթ ունեցողները, մասնավորապես, ասացին, 

որ ինստիտուտները գիտահետազոտական գոր-

ծունեության ընթացքում պետք Է առաշնորդվեն 
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միմիայն դիտական նկառատոլմներով, պետք է 

փնտրվեն դիտական որակյալ կադրերի պատ-

րաստման համար նոր, արդյունավետ ուղիներ, 

նշվեց ինստիտուտների և հրատարակչական բա-

զայի ամրապնդման, դիտական մ ի չ պետական 

կապերի ստեղծման, թուրքական պատմազրու-

յց յան մեշ հայ ժողո։[րդի պատմության խեղա-

թյուրումների դեմ պայքարի ուժեղացման ան-

հրաժեշտությունը և այլնւ Առաջադրվեցին հան-

րապետության .մտավորականությանը հուզող 

այլ հարցեր։ 

Ժ՛ողովում "Պ ատմազիտության արդի խըն-

դիրներր» զեկուցումով հանդես եկավ ՀՀ ԳԱ 

թղթակից ան զա մ Լ. Ա. հւուոշոս ՚ յ յանը: crԳյու-

ղատնտես ութ յան և զ յուղ]г զարգացման արգի 

պրոբլեմները» թեմայով զեկուցում կարդաց 

տնտեսագիտության թեկնածու Հ. Պ. IbuiRruji]-

յ ա ն ր : 

Այնուհետև ՀԳԱ ակագեմիկոս-քարտուղար 

4 . P . Puir junuju ir ju i f ip հաղորդում տվեց պատ-

մության և տնտեսագիտության բաժանմունքի 

ակադեմիկոս-քարտուղարի ընտրությունների 

մասինւ Արտահայտվեցին Լ. Ա. Խուրշւււոյանը, 

Դ. Խ. Uuirqujuif ip , 1Г. Խ. - '-ոլոսնյանը, Վ. Ե. 

հաչարեկյանք: Ելնելով ՀԳԱ բաժանմունքների 

միավորման հնարավորությունից, որոշվեց 

նպատակահարմար չհամարել բաժանմունքի 

ա կագեմիկոս-քարտո^ղա րի նոր ընտրություն-

ների անցկացումը։ Նկատի ունենալով, որ ՀԳԱ 

թղթակից անդամ Լ. Ռ. Սիմոնյսւնը ծանրա-

բեռնված է Սփյուռքահայության հետ մշակու-

թային կապի կոմիտեի նախագահի և ՀՀ խոր-

հըրգարանի պատգամավորի իր պարտականու-

թյուններով, բաժանմունքի ակազեմիկոս-քար-

տոլղարի ընթացիկ պարտական քէյթյ ունների 

կատարումը գնել բաժանմունքի ակագեմիկոս-

քարտուղարի տեղակալ, ՀԳԱ թղթակից անդամ 

Լ. Ա. Խո;րշուոյանի վրաւ 

ՀՀ ԳԱ ՓԻԼԻՍ ՈՓԱՅքյԻԹՑԱՆ ՆՎ 

Р ԱՆԱՍ ԻՐ Ո Ի ԹՅ ԱՆ ԲԱԺԱՆՄՈՒՆՔԻ 

ՏԱՐԵԿԱՆ ԺՈՂՈՎԸ 

Ապրիլի 25-ին տեղի ունեցավ ՀՀ ԳԱ փի-

լիսոփայության և բանասիրության բաժանմուն-

քի տարեկան ժողովը։ Բաժանմունքի 1990 թ. 

գործունեության հիմնական արզյոէնքների մա-

սին հաշվետու զեկուցմամբ հանդես եկավ փի-

լիսոփայության և բանասիրության բաժանմուն-

քի ակագեմիկոս-քարտոլղար, ՀՀ ԳԱ ակադե-

միկոս Գ. Ա- Րրուտյանը* Հաշվետու տարում, 

ասաց նա, բաժանմունքի գիտա կազմակերպա-

կան գործունեությունը հիմնականում ընթացել 

Է համաշ/սարհային գիտության, դեպի անկա-

խություն իր ճանապարհն ընտրած Հայ ժողո֊ 

վըրգի ազգային շահերի, Հայաստանի Հանրա-

պետության քաղաքական և սոցիալական իրա-

վիճակի անմիջական արձագանքման, հայ մշա-

կույթի պատմության սպիտակ բծերի լուսա-

բանման անհրաժեշտության լույսի ներքո բա-

ժանմունքի ինստիտուտների գիտահետազոտա-

կան աշխատանքների արմատական վերակա-

ռուցման ուղղությամբւ 1990 թ. բաժանմունքն 

անցկացրել Է 5 ընդհանուր ժողով և բյուրոյի 

18 նիստ։ 

Բաժանմունքը ՀԳԱ պատմության և տնտե-

սագիտության բաժանմունքի հետ անցկացրել 

Է գիտական նստաշրջան՝ նվիրված Գ. Սրվանձ-

. տ յանի ծննդյան 150-ամյակին։ 1990 թ շ ա -

րունակեց զեկուցողը, կայացել Է բաժանմուն-

քի ինստիտուտների գիտխորհուրզների 30 նիստ, 

որտեղ լսվել և քննարկվել են գիտական • զե-

կուցումներ, զի տա կազմակերպական հա՜րցեր, 

գիտահետազոտական աշխատանքների կատար-

ման ընթացքն ու հետագա խնգիրները փիլիսո-

փայության, իրավունքի, հոգեբանության, բա-

նպսիրության, արվեստաբանության բնագավառ-

ներում։ Այդ գիտահետազոտական աշխատանք-

ներն ընթացել են 23 պրոբլեմների ուղղու-

թյամբ, որոնց շրշանակներում մշակվել են 38 

թեմա, որից ավարտվել Է 13-ը։ Գ. Բրուտ յանը 

նշեց, որ ինստիտուտների աշխատանքներում 

տեղ են գտել մի շարք թերություններ, բավա-

րար չեն հետազոտությունները հայ փիլիսո-

փայության պատմության, լեզւէի և արվեստի 

գծով բառարանների կազմման, սփյուռքահայ 

գրականության, անցյալում՝ հանիրավ՛ի արգել-

ված հեղինակների երկերի գնահատման և քըն-

նական բնագրերի հրատարակման բնագավա-

ռում։ Զեկուցողը, անդրադառնալով բաժանմուն-

քի ինստիտուտների գծով աշխամւոկթյոլննԼրի 

. հրատարակման ընթացքին, նշեց, որ այգ ուղ-

ղությամբ վիճակը անչափ ծանր Էւ Ինստի-

տուտները հրատարակել են Iff անուն գիրք և 

100 հոդվածւ Դեռևս հրատարակված չեն ՜GO-ից 

ավելի աշխատություն, որոնք գտնվում են 

հրատարակչությունում ։ 

Այնուհետև Գ. Բրուտ յանը հանգամանո-

րեն անդրադարձավ միշազգային գիտական կա-

պերին, բարձրորակ գիտական կադրերի պատ-

րաստման ուղղությամբ տարվող աշխատանք-

ներին։ 

Բաժանմունքի իսկական անդամների և 

թղթակից անդամների 1990 թ. գործոմէեության 

հիմնական արդյունքների մասին զեկուցեց բա-

ժանմունքի ակադեմիկոս-քարտուղարի տեղա-

կալ, ՀՀ ԳԱ ակադեմիկոս Գ. B . Ջաճուկ յանը : 

Լոսբեր 2 — 1 2 



Փիլիսոփայության, բանասիրության և ար-

վեստի բնագավառում հանրապետության բու-

հերի 1990 թ. հետազոտությունների արդյունք-

ներին և կոորդինացման խնդիրներին անդրա-

դարձավ բաժանմունքի ակադեմիկոս֊ քարտու-

ղարի տեղակալ, ՀՀ ԳԱ ակադեմիկոս է. Մ. 

XfpiugjiuGty: 
Զեկուցումների շուրշ ծավալված մտքերի 

փոխանակությանը մասնակցեցին և ելույթ ու-

նեցան է . P. Օյլայանր, Հ. Ս. Թամրա^յաէլւ . 

Լ. Հ . Հ ա խ վ է ո Ա ա է ր , Ա. p . կ ա ս յ ո ա փ կ յ ա ն բ , 

է . IK ILpuijuiGp, Ս. Ս. ՍաւփէյաՏր, Ս.Ս. Աւ-Լ-

յ տ տ յ ա ն բ , վ . ս . Նալքանւ յ յաէբ , Նրանք բաժան֊ 

Jունքի 1990 թ, գործունեությունը գնահատ ե ֊ 

յին բավարար՝ ընդդձելով նրա դերը հայազի֊' 

տոՀթյան հետ ադա զարգացման ուղղությամբ 

կատարվելիք աշխատանքներումլ Հատուկ նր--

վեց հանրապետության ղեկավար շրշաններ-ւլմ 

հայոց լեզվի ուղղագրությունը փոխելու վերա-

բերյալ ձևավորված մտայնության անհիմն լի-

նելը, առաջարկվեց հանրապետության խորհըր-

դարանում այգ հարցի քննարկումը հետաձգել, 

մինչև այդ՝ հայոց լեզվի ուղղագրության փո֊ 

փոխման հարցը քննարկելով համաակադեմիա-

.կան չափանիշներովլ 

Բաժանմունքի ժռզովց քննարկեց ՀՀ ԳԱ 

Ь ՀՀ ԳԱ գիտահետազոտական ինստիտուտների 

կանոնադրությունների, ՀՀ ԳԱ բաժանմոձքի և 

ՀՀ ԳԱ ընտրությունների կանոնակարգերի նա-

խագծերը, 

Բաժանմունքի ինստիտուտների տնօրեններց 

հաղորդում տվեցին ինստիտուտներում ՀԳԱ 

•գիտահետազոտական ինստիտուտի կանոնա-

դրության քննարկման արդյուքների մասին, 

ՀՀ ԳԱ կանոնադրության, ՀՀ ԳԱ ընտրոլ-

թյունների և բաժանմունքի կանոնակարգերի 

վերաբերյալ դիտողություններով հանդես եկան 

Գ. Ա. PrniinjuiUp, Է. P. Ազայաէր, գ p շ ս ւ _ 
«ուկյանր, Է. Մ. ДрршушЕр, Է. Ռ. Արածէր, 
ս . U. Սաւփնյաքւր, Հ. Ս. frmjpmqjiutp. Ս. Ո. 

Կ ս պ ո ս ո ի կ յ ա ն ք , Ս. Ա. Արեշատյանք, Լ. Հ. 

Հաիւվեւ-գյանը, վ . Ա. Նալրանդյանր: 

ժողովում լսվեցին մի շարք գիտական զե-

կուցումներ, ՀՀ ԳԱ ակադեմիկոս Գ. и.. Р г в » ш -

ju ibp հանդես եկավ «Հայագիտության առանձ-

նահատկությունները, արդիական խնդիրները և 

բաժանմունքի ծրագրերը., ՀՀ ԳԱ թղթակից 

անգամ Ս. Ս. HrL^UIUljllltp՝ <rՀայագիտական 

հետազոտությունների ծրագրերը Մ. Մ աշտոցի 

անվան Մատենադարանում», րան. գիտ. դոկ-

տոր Ա* Գ՛ Մււււյոյանր՝ «Երևանի պետական 

համալսարանի հայագիտության պրոբլեմների 

լաբորատորիայի գործունեությունը և հեռանկար-

ները», ՀՀ ԳԱ ակադեմիկոս к . Մ. Я г р ш г ] ш -

Ьр ՝ «Զուգադիր վերլուծության սկզբունքը 20-րդ 

դարի հայ գրականության ոլսոլմնասիբության 

մեշ» թեմաներովI «Հայագիտական հետազոտա-

կան ծրագրերի իրականացումը ՀԳԱ փիլիսո-

փայության և իրավունքի ինստիտուտում» թե-

մայով հանդես եկավ փիլ. գիտ. դոկտոր 

Ս.. Մ. Լ-կմաւյանր, իսկ ՀԳԱ թղթակից անդամ 

Լ, Լ. Հախվեոյ յսւնբ ՝ էէԱրվեստաբանությունը 

հայագիտության համակարգում» թեմայով։ 

Բան. գիտ. դոկտոր Ղ- Ս. Նեաիսյանի զե-
կուցման թեման Լբ «Հ«յ </'Ь գրականության 

ուսումնասիրման վիճակն ու խնդիրները», 

իսկ փիլ. գիտ. դոկտոր ձ. Ղ- Մի^ոյաէինր՝ 

«Հայ փիլիսոփայության պատմության ուսում-

նասիրության արդի վիճակը Երևանի պետա-

կան համալսարանում և հետագա անելիքները»։ 

«Թարգմանությունը և հայ ազգային մշակույ-

թը.» թեմայով զեկուցում կարդաց բան. գիտ. 

դոկտոր Մ. Մկւ-տԱակ: Ա ԳԱ ակադեմի-

կոս Գ. Р. Ջ ա £ ո ւ կ յ ա ն ը հանդես եկավ «Արցա-

խահայ (Ղաբաբաղի) բարբառի կազմավորման 

մասին» զեկուցմամբ, ճարտ. թեկնածու Մ. Մ. 

Հասությանը՝ (Г Արցախի ճարտարապետական 

դպրոցը», իսկ արվ. թեկնածու t f . Մ. Ղսւօսա-

յանը ելույթ ունեցավ «Արտասահմանյան ժա-

մանակակից արվեստաբանները հայ դհրդի 

մասինя զեկուցմամբ։ Հ՛իլ. դիտ. թեկնածու 

Գ. Ա. Պալոսյաէի զեկուցման թեման Էր՝ «Ա֊ 

ղեսէների սոցիոլոգիայի տեսության սշ՚> կմւսն 

հարցի մասին»։ 


